
Protokół nr 16/2017 

posiedzenia 

Komisji Budżetu i Finansów 

w dniu 28 listopada 2017 r., w godz. 9
00

 – 12
20

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok oraz 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025.  

 

4. Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2018 rok. 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał na XLII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Radny – Adam Kołacki zgłosił wniosek o zmianę w porządku obrad dzisiejszej komisji w ten 

sposób, aby punkt 4 - Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2018 rok 

rozpatrywany był jako 3. Oświadczył, że chciałby, aby radny Rajmund Wasiak, który spóźni 

się na posiedzenie brał udział w dyskusji nad projektem budżetu powiatu na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów jednogłośnie przychylili się do wniosku radnego. 

Porządek komisji był realizowany  w następujący sposób:  

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Opracowanie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2018 rok. 

 

4. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 rok oraz 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025.  

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał na XLII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie.  

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 
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Ad.2 

● Członkowie Komisji Budżetu i Finansów jednogłośnie przyjęli protokół nr 15/2017  

z dnia 23 października 2017 roku. 

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji  

z projektem planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2018 rok, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zaproponował, aby do kwartału I dopisać punkt 

sprawozdanie z działalności spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie za rok 

2017. 

Członek Komisji – Henryk Budzyła zaproponował, aby w IV kwartale dopisać punkt – 

opracowanie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2019 rok. 

Członek Komisji – Adam Kołacki zaproponował, aby do kwartału IV dopisać punkt 

sprawozdanie dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Białogardzie z działalności za rok 

szkolny 2017/2018, ponieważ chciałby mieć wiedzę, czy dyrektor wywiąże się ze swoich 

planów i deklaracji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że  w planie pracy Rady Powiatu, w 

czwartym kwartale jak co roku jest punkt dotyczący działalności wszystkich szkół 

ponadgimnazjalnych. 

Członek Komisji – Anna Kodź stwierdziła, że we wszystkich sprawozdaniach jakie były 

składane radnym na posiedzeniach sesji nie było takich informacji jak: ile jest grup w 

szkołach, ile osób liczą dane oddziały, jaki jest koszt jednego oddziału. Stwierdziła, że jej 

zdaniem żaden z dyrektorów prezentujących się na sesji nie przedstawił informacji 

dotyczących kosztów działalności jego szkoły np. ile ma subwencji na dany rok, jakie ma 

wykonanie, jaki jest koszt jednego oddziału. Radna chciałaby wiedzieć ile powiat dopłaca do 

każdej ze szkół. W związku z o powyższym  zgłosiła wniosek o rozszerzenie informacji 

przedstawianej przez dyrektorów ZSP w Białogardzie, ZSP w Tychowie i LO w Białogardzie 

na Sesję RP o informacje dotyczące ilość oddziałów, liczby uczniów w oddziałach, kosztów 

działalności poszczególnych oddziałów według rozdziałów, w porównaniu z subwencją 

oświatową.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie  wniosek 

radnej Anny Kodź. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w wniosek. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie  projekt 

planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na 2018 rok wraz z wniesionymi poprawkami. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie zatwierdziła plan pracy Komisji na 2018 rok 

wraz z poprawkami w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

 

W chwili obecnej na posiedzenie komisji przybył radny Rajmund Wasiak. 
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Ad.4 

Na wstępie Przewodniczący Komisji - Jerzy Żuk zapoznał członków komisji z opiniami 

poszczególnych Komisji Rady Powiatu do projekt budżetu Powiatu Białogardzkiego na 2018 

rok oraz do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025 (załączniki nr 4, 5 i 6).  

Poinformował, że: 

- Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu 

Białogardzkiego na 2018 rok oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025, 

- Komisja Rewizyjna nie zajęła stanowiska odnośnie projektu budżetu Powiatu 

Białogardzkiego na 2018 rok oraz pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 

2025, 

- Komisja Oświaty i Kultury negatywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu 

Białogardzkiego na 2018 rok oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025. 

 

Dodał, że zarówno Komisja Rewizyjna, jak i Komisja Oświaty i Kultury zgłosiła wniosek:   

o przesunięcie środków zaplanowanych na składkę członkowską do Stowarzyszenia Inicjatyw 

Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie w wysokości 196.537 zł do rezerwy ogólnej ujętej 

w projekcie budżetu powiatu na rok 2018 i pozostawienie środków na tę składkę w wysokości 

1 zł. 

 

Radny – Adam Kołacki również przychylił się do powyższego wniosku. Przypomniał, że od 

kilku lat dyrektor stowarzyszenia Pan Robert Madejski przekonuje, że stowarzyszenie bardzo 

dobrze funkcjonuje i generuje przychody. W tej sytuacji nie ma konieczności przekazywania 

tak wysokiej składki. Oświadczył, że środki ze składki mogą być zagospodarowane w inny 

sposób.  Następnie poprosił o przegłosowanie zgłoszonego wniosku.  

Przewodniczący Komisji - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

 

Komisja Budżetu i Finansów głosami za – 2 głosy, przeciw – 2 głosy, wstrzymujący – 1 

głos nie zajęła stanowiska odnośnie zgłoszonego wniosku. 

 

Radny – Rajmund Wasiak stwierdził, że Komisja Budżetu i Finansów powinna 

przegłosować wniosek Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty i Kultury dotyczący składki 

na stowarzyszenie. 

 

Przewodniczący Komisji – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom Komisji wniosek 

Komisji Rewizyjnej o przesunięcie środków zaplanowanych na składkę członkowską do 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie w wysokości 196.537 

zł do rezerwy ogólnej ujętej w projekcie budżetu powiatu na rok 2018 i pozostawienie 

środków na tę składkę w wysokości 1 zł. 

 

Komisja Budżetu i Finansów głosami za – 2 głosy, przeciw – 2 głosy, wstrzymujący – 1 

głos nie zajęła stanowiska odnośnie zgłoszonego wniosku. 

 

Przewodniczący Komisji – Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom Komisji wniosek 

Komisji Oświaty i Kultury o przesunięcie środków zaplanowanych na składkę członkowską 

do Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie w wysokości 
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196.537 zł do rezerwy ogólnej ujętej w projekcie budżetu powiatu na rok 2018 i 

pozostawienie środków na tę składkę w wysokości 1 zł. 

 

Komisja Budżetu i Finansów również głosami za – 2 głosy, przeciw – 2 głosy, 

wstrzymujący – 1 głos nie zajęła stanowiska odnośnie zgłoszonego wniosku. 

 

Komisja Budżetu i Finansów zapoznała się z przedstawionymi opiniami poszczególnych 

Komisji. 

 

Radny – Rajmund Wasiak stwierdził, że chciałby porozmawiać z członkami Zarządu 

Powiatu, którzy są obecni na dzisiejszym posiedzeniu komisji, aby zastanowili się nad 

wnioskiem części radnych dotyczącym przesunięcia składki na stowarzyszenie do rezerwy 

ogólnej. Następne radny zaproponował ogłoszenie przerwy w obradach komisji. 

 

Przewodniczący Komisji  – Jerzy Żuk ogłosił przerwę w obradach komisji. Przerwa trwała 

od godziny 9
45 

do godziny 10
00

. 

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała członków komisji z projektem budżetu 

Powiatu Białogardzkiego na rok 2018 oraz wieloletnią prognozą finansową Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2018 – 2025 – załącznik nr 7 i 8 do protokołu. Poinformowała m.in., 

że projekt budżetu na 2018 zakłada dochody budżetu w wysokości 51.078.166,03 zł, z czego 

dochody bieżące w wysokości  50.974.166,03 zł i dochody majątkowe w wysokości 104.000 

zł. Projekt budżetu zakłada również  wydatki w kwocie 52.513.257,48 zł. Wydatki majątkowe 

zostały ustalone na poziomie  3.103.449,20 zł. (m.in. inwestycje: przebudowa trzech 

odcinków dróg:1156Z Lubiechowo – Karlino, droga 3300Z Gościno – Karlino oraz Karlino 

od skrzyżowania do obwodnicy działki 31/2 i 29/1; 85.000 zł na zakup urządzeń wraz z 

oprogramowaniem – poprawa bezpieczeństwa informacji; utworzenie Ponadregionalnego 

Centrum Zawodowego przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Białogardzie – 1.000.000 

zł; termomodernizacja trzech obiektów). Oświadczyła, że różnica pomiędzy wydatkami a 

dochodami stanowi deficyt w wysokości 1.435.091,45 zł, który zostanie pokryty przychodami 

z zaciąganych kredytów. Zaplanowano również rezerwy: ogólną  w kwocie  376.812,88 zł i 

celowe w wysokości 135.000 zł. 

Radna – Anna Kodź zapytała o dochody w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w 

Białogardzie, a szczególnie o rozdział 80120 – licea ogólnokształcące. Dochody ogółem  

96.450,05 zł, z tego wynagrodzenia ponad 76.000 zł. Radna poprosiła o wyjaśnienia. 

Stwierdziła, że koszt wynagrodzeń nauczycieli w ZSP w Białogardzie,  w rozdziale 80120 

wyniósł w latach 2013 -2014 – 2015 według klasyfikacji budżetowej łącznie 60.805,69 zł. Od 

września 2013 roku do sierpnia 2014 były dwie grupy tj. 60 godzin. Koszt wynagrodzeń 

jednego roku 2017 przy założeniu dwóch grup może wynieść około 70.000 zł. a koszt płac 

nauczycieli przez 12 miesięcy (od września 2013 r. do sierpnia 2014 r.) we wszystkich 

paragrafach wyniósł 21.365,25 zł. Zapytała jak to jest możliwe, że koszty nauczycieli wzrosły 

ponad trzy razy. Radna poprosiła o udzielenie odpowiedzi na piśmie.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek stwierdziła, że pytanie które zadała radna powinno być 

skierowane do dyrektora szkoły, bo to on przynosi plany w danej klasyfikacji budżetowej, w 

podziale na konkretne zadania. Zarząd Powiatu w Białogardzie, przyznaje środki na 

funkcjonowanie jednostek zgodnie z wnioskami  dyrektorów, oczywiście w ramach 

możliwości finansowych na wszystkie bieżące zadania, które są konieczne do realizacji w 

związku z ustawami.  

Radny – Rajmund Wasiak  zapytał czy plany przesyłane przez dyrektorów są analizowane. 



 5 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek przypomniała radnym, że za pewne rzeczy odpowiada 

dyrektor, ponieważ po to jest zatrudniony. Zarząd przyznaje jednostce budżet, a dyrektor ma 

się w nim zmieścić, czyli zrealizować zadania.  

Radny – Rajmund Wasiak  stwierdził - jeżeli w liceum wzrosły koszty trzy razy to w innym 

miejscu koszty powinny spaść. 

Radna – Anna Kodź przypomniała, że zadała konkretne pytanie.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek oświadczyła, że na to pytanie powinna odpowiedzieć 

dyrektor szkoły.  

Radny – Adam Kołacki zadał pytanie Skarbnik Powiatu – czy nie widzi, że stan 

finansowców powiatu z roku na rok jest coraz gorszy.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek przyznała, że tak jest. 

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że na wynagrodzeniach w starostwie w 2018 roku jest 

wzrost o 437.370 zł  - czyli o 10,31 %, a w oświacie tylko o 133.000 zł, czyli o 1,52 %.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek oświadczyła, że musi przeanalizować te dane i wówczas 

będzie mogła udzielić odpowiedzi.  

Radny – Adam Kołacki poprosił  o udzielenie odpowiedzi na piśmie. Następnie zapytał czy 

kwota wydatków w oświacie zabezpiecza 5 % wzrost wynagrodzeń nauczycieli.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek udzieliła twierdzącej odpowiedzi.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował radnego Adama Kołackiego, że  

nie ma żadnych podwyżek dla pracowników starostwa na 2018 rok. Dodał, że jest  już w 

planie pięcioprocentowa podwyżka dla nauczycieli. Poinformował również, że zamierzenia są 

takie, że powiat w 2018 roku planuje do przodu spłacić część zobowiązań, aby uwolnić 

wskaźniki w wieloletniej prognozie finansowej.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że dobrze by było, aby radni omawiając projekt budżetu 

na 2018 rok mieli do porównania materiały dotyczące 2017 roku.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek stwierdziła, że gdyby wiedziała wcześniej, że radni 

potrzebują takich informacji to by je przygotowała.  

Radny – Adam Kołacki poinformował, że w najbliższym czasie na piśmie zgłosi swoje 

oczekiwania dotyczące budżetu, jak i jego wykonania. Radny zgłosił również uwagę, że na 

stronie BIP starostwa od marca 2017 roku przy uchwałach nie ma podanych dat.  

Radna – Anna Kodź poinformowała, że rozmawiała z Panią Skarbnik Powiatu i miała 

nadzieję, że Pani Skarbnik odniesie się do jej uwag, czy też zapytań. Niestety tak się nie stało. 

Radna oświadczyła, że przygotowała się do dzisiejszego posiedzenia, a następnie przekazała 

informacje  dotyczące kosztów funkcjonowania liceum ogólnokształcącego przy ZSP w 

Białogardzie w porównaniu rok 2014 do 2017.  Dodała, że porównała, że dwa lata, ponieważ 

zarówno w 2014 roku, jak i w 2017 roku były dwie grupy. Następnie przedstawiła stawki 

nauczycieli za jedną godzinę dydaktyczną w poszczególnych latach w rozbiciu na miesiące: - 

- styczeń 2014 – 31,61 zł, styczeń 2017 – 84,55 zł, 

- luty 2014 – 44,76 zł, luty 2017 – 123,15 zł, 

- marzec 2014 – 60,24 zł, marzec 2017 – 128,16 zł, 

- kwiecień 2014 – 44,39 zł, kwiecień 2017 – 88,66 zł, 

- maj 2014 – 13,40 zł, maj 2017 – 90,55 zł, 

- czerwiec 2014 – 6,35 zł, czerwiec 2017 – 90 zł, 

- lipiec 2014 – 19, 36 zł., lipiec 2017 – 90 zł, 

- sierpień 2014 – 28 zł, sierpień 2017 – 101, 15 zł.  

Oświadczyła, że taka jest różnica w płacach nauczycieli za  jedną godzinę. Stwierdziła, że jej 

zdaniem dane finansowe przesyłane przez dyrektorów poszczególnych szkół powinny być 

analizowane.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek ponownie stwierdziła, że odpowiedź na to pytanie jest w 

gestii dyrektora szkoły.  
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Radna – Anna Kodź zapytała o wykrok w Naczelnym Sądzie Administracyjnym odnośnie 

subwencji. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że sprawę odroczono, ponieważ 

wpłynęło pismo z Ministerstwa Finansów.  

Radny – Adam Kołacki zadał pytanie Pani Skarbnik: czy w związku z pojawieniem się 

deficytu w kwocie 1.435.091 zł trzeba będzie  zaciągnąć kredyt.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że na dzień dzisiejszy tak jest 

przygotowany projekt budżetu. 

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że w budżecie na 2018 rok będzie nadwyżka. Zapytał z 

czego ona będzie wynikała.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że oficjalna kwota nadwyżki będzie 

znana dopiero w lutym, ponieważ jest to związane z wykonaniem podatku dochodowego od 

osób fizycznych, którego ostatnia wpłata jest na dzień 30 stycznia. Oświadczyła, że nadwyżka 

jest przewidywana chociażby z niewykorzystanej rezerwy kryzysowej 120.000 zł. Dodała, że 

w budżecie są również wykazane środki w wysokości  469.000 zł, które były zabezpieczone 

w sytuacji konieczności zwrotu subwencji oświatowej.  

Radny – Adam Kołacki zapytał o wysokość kredytów jakie powiat musi spłacić w 2018 

roku. 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że powiat musi spłacić 1.583.357,75 zł 

– to wynika z terminów rat. Oświadczyła, że nastąpi również spłata wcześniej zaciągniętych 

kredytów  w wysokości 1.500.000 zł., która nastąpi z przychodów. 

Radna – Anna Kodź zapytała o plany poszczególnych szkół na 2018 rok. Zapytała Panią 

Skarbnik ile dostaniemy na każdą ze szkół subwencji i jak to się ma do planu.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że metryczka zazwyczaj przychodzi w 

granicach marca i dopiero wówczas jest w stanie podzielić jaki uczeń, jaką dostał subwencję.  

Radna – Anna Kodź poprosiła o wskazanie wysokości naliczonej subwencji oświatowej na 

uczniów w szkołach typu liceum ogólnokształcące z podziałem na uczniów szkół dla 

dorosłych i dla młodzieży w porównaniu do wykonania wydatków na tych uczniów za  

I półrocze 2017 r. Radna poprosiła o odpowiedź na piśmie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał radnym, że tylko 22 % budżetu powiatu 

stanowią dochody własne, pozostała część to subwencje i dotacje. Przypomniał, że w 

poprzednich latach powiat wykonał dużo inwestycji drogowych, a także przeprowadził 

termomodernizację i wymianę źródeł ciepła w wielu swoich obiektach. Obecny czas, to czas 

spłaty kredytów zaciągniętych na realizację w/w inwestycji.  

 

Przewodniczący Komisji  – Jerzy Żuk wobec braku innych uwag i zapytań poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalania budżetu Powiatu Białogardzkiego na rok 

2018. 

 

Komisja Budżetu i Finansów głosami za – 2 głosy, przeciw – 1 głosów, wstrzymujący – 1 

głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalania budżetu Powiatu 

Białogardzkiego na rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji  – Jerzy Żuk wobec braku innych uwag i zapytań poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalania zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025. 

 

Komisja Budżetu i Finansów głosami za – 2 głosy, przeciw – 1 głos, wstrzymujący – 1 

głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalania zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 - 2025 rok. 
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Ad.5 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na 

XLII Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu lokalu mieszkalnego, co przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu lokalu mieszkalnego. 

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu 

mieszkalnego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) zmieniającej uchwałę w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Białogardzkiego, co przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Białogardzkiego. 

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmieniającej 

uchwałę w sprawie rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Białogardzkiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniającej uchwałę w sprawie 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Białogardzkiego. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Białogardzkiego, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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c) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, co przedstawia 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na 

realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zadań, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przekazane Powiatowi Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych. 

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazane Powiatowi 

Białogardzkiemu na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

d) Programu współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018, co przedstawia 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie Programu współpracy Powiatu Białogardzkiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie Programu 

współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie Programu współpracy 

Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2018. 
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Komisja Budżetu i Finansów głosami  za – 4 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący -1 

głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie Programu 

współpracy Powiatu Białogardzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

e) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2018, co 

przedstawia załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk zapoznał członków Komisji z 

projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 

rok 2018. 

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zatwierdzenia 

rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zatwierdzenia rocznego 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2018. 

 

Komisja Budżetu i Finansów głosami  za – 4 głosy, przeciw – 0 głosów, wstrzymujący -1 

głos pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2018, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017, co przedstawia załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała członków Komisji z projektem uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2017.  

 

Członkowie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2017. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poddał pod głosowanie członkom 

Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę budżetową na 

rok 2017. 

 

Komisja Budżetu i Finansów głosami za – 3 glosy, przeciw – 1 głos, wstrzymujących – 0 

głosów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2017, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 
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Ad.6 

● Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła poinformował, że 

będzie składał wniosek o włączenie do najbliższego porządku obrad sesji Rady Powiatu 

Białogardzie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Białogardzkiego do 

Białogardzkiego Klastra Energii.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że jego zdaniem Powiat Białogardzki może w każdej 

chwili przystąpić do Klastra. Obecnie  niestety powiat nie będzie miał z tego tytułu żadnych 

korzyści.  

Radny – Rajmund Wasiak zgłodził się ze swoim przedmówcą. Zaproponował, aby poczekać 

z przystąpieniem do Klastra do czasu pojawienia się środków, z których powiat będzie mógł 

skorzystać.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odczytał treść maila od przedstawiciela Klastra 

w którym wskazano jakie korzyści będzie miał powiat przystępując do tego stowarzyszenia. 

Dodał, że w najbliższym czasie klaster będzie zlecał opracowanie audytu energetycznego i 

jeżeli Powiat nie przystąpi wówczas nie zostanie w nim ujęty i nie będzie mógł skorzystać z 

preferencji. 

 

 

● Radny – Adam Kołacki zapytał dlaczego radni nie otrzymali budżetu powiatu do dnia 15 

listopada.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że badał tą kwestię i poprosił 

Przewodniczącego Komisji, aby na posiedzenie zaprosił radcę prawnego Panią Małgorzatę 

Kasprzak.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak przypomniała, że zgodnie z uchwałą Rady Powiatu  z 

dnia 24 września 2010 r. w sprawie tryby prac nad projektem uchwały budżetowej Zarząd 

Powiatu przekazuje Radzie projekt budżetu do 15 listopada. Projekt budżetu trafił do 15 

listopada do Przewodniczącego Rady Powiatu, a fizycznie radni otrzymali go 16 listopada. 

Oświadczyła, że w jej ocenie  Zarząd Powiatu przedkłada projekt budżetu Przewodniczącemu 

Rady Powiatu, jako że  Przewodniczący reprezentuje Rade na zewnątrz. Stwierdziła, że ten 

wymóg został zachowany.  

Radny – Adam Kołacki uważa, że jego zdaniem Przewodniczący nie jest organem Rady.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak stwierdziła, że radni nie są Radą.  

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że nie byłoby problemu gdyby tego samego dnia 

Przewodniczący Rady przekazał projekt radnym. Oświadczył, że zasięgał w tej sprawie opinii 

innych prawników, którzy potwierdzili jego stanowisko.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak stwierdziła, że jej zdaniem problem polega na tym, 

że w uchwale nie pisze, że projekt budżetu należy przekazać radnym tylko Radzie.  

Radny – Adam Kołacki poprosił o wydanie opinii prawnej w tej sprawie na piśmie.  

 

● Radny – Adam Kołacki odniósł się złożonego przez niego wniosku o udostępnienie 

informacji publicznej, który opiniowała radca prawny Pani Małgorzata Kasprzak. 

Oświadczył, że jego zdaniem Pani popełniła błąd sugerując możliwość nie udostępnienia 

radnemu informacji o którą prosił – udostępnienie faktur. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że nie opiniowała tej pierwszej 

odpowiedzi. Dodała, że wniosek radnego o dostęp do informacji publicznej w postaci tych 

faktur nie trafił do niej do zaopiniowania na etapie, kiedy uzyskał radny pierwszą odpowiedź. 

Dopiero w momencie kiedy radny swój wniosek ponowił na sesji ten wniosek trafił do niej do 

zaopiniowania i wydała opinię taką, żeby je udostępnić.  

Radny – Adam Kołacki pokrótce przedstawił całą procedurę dotyczącą  złożonego przez 

niego wniosku i udzielanych mu odpowiedzi. 
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Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że nikt jej nie przedstawił na etapie 

udzielania odpowiedzi, że nie jest możliwe udostępnienie radnemu tych faktur z uwagi na 

przepisy ustawy o rachunkowości. Oświadczyła, że to nie było z nią konsultowane. Po 

ponownym zapytaniu radnego na sesji zapytano ją czy te faktury mogą być radnemu 

udostępnione i udzieliła odpowiedzi, że jak najbardziej. W sytuacji kiedy osoba żąda dostępu 

do faktur to mają tu zastosowanie przepisy o dostępie do informacji publicznej. Stwierdziła, 

że jest to niewątpliwie informacja publiczna i taka informacja powinna być radnemu 

udzielona.  Przypomniała, że w/w ustawa reguluje to, że jeżeli udzielenie informacji 

publicznej wiąże się z kosztami dla urzędu to może pobrać opłatę.  

Radna – Anna Kodź zapytała radcę prawnego czy jeśli poprosi o ilość godzin w miesiącu i 

ilość uczniów to co by jej odpisała. Radna poinformowała, że uzyskała odpowiedź z 

starostwa, że musi wykazać ważny interes prawny.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że wykazanie ważnego interesu 

prawnego jest uzależnione od tego czy jest to informacja prosta czy przetworzona. 

Oświadczyła, że nie jest w stanie odpowiedzieć teraz na pytanie jaka to jest informacja, 

ponieważ nie zna specyfiki tej sprawy. Przetworzenie informacji sprowadza się do tego, że 

organ za pośrednictwem swojego pracownika nie sięga do tej informacji wprost, czyli nie 

bierze dokumentu i go kseruje, tylko musi go na nowo przeanalizować i przetworzyć.  

Radna – Anna Kodź zapytała czy ma to znaczenie, że informację tę chce uzyskać radny 

powiatu, aby dokonać np. analizy budżetu powiatu.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że radny  przy uzyskaniu informacji 

publicznej jest traktowany jak każdy inny obywatel.  

 

 

Ad.7 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów - Jerzy Żuk poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 
Protokołowała 

Anna Kaleja 

 

                Przewodniczący  

  Komisji Budżetu i Finansów 

 

Jerzy Żuk 


